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上海古籍出版社有限公司
Shanghai Chinese Classics
Publishing House Co., Ltd

上海古籍出版社建社已60余年，其前身为古典文学出版

社，成立于1956年11月，1958年6月改组为中华书局上海编辑

所，1978年1月易称今名。

上海古籍出版社是以出版中国古籍整理、集成性资料、传

统文化学术研究著作，以及以传统文化为核心的大众读物、教

材、文史工具书等为主要任务的专业出版社。累计出版图书近

万种，近年来初版品种每年约400种。多年来，上海古籍出版社

始终不懈地探索古籍专业社的立社之本与发展模式，形成以文

化积累、文化普及及民族文化在世界舞台上的交流与自强为使

命，以专业化、团队化、品牌化为根基，以文化意识办出版产业，

竭诚服务于各个层面读者的出版理念，从而打造了一系列标志

性品牌产品。

Shanghai Chinese Classics Publishing House has a long

history of more than sixty years. Its predecessor was the Classical

Literature Press established in November 1956. Later, it was

reorganized to the Shanghai Editing Department of Zhong Hua

Book Company in June 1958, and in January 1978 it finally got

its current name.

Acclaimed as a prestigious academic publisher in China, it

has so far brought out nearly 10000 sorts of books, ranging from

comprehensive classics collation and studies to literature, history,

philosophy, religion, linguistics, science and technology, medicine

and military; besides, it also devotes to the publication of all

leveled popular readers of traditional culture, and has an average

annual output of approximate 400 new varieties in recent years.

Shanghai Chinese Classics Publishing House, with the half-

century exploration of its development strategies, has achieved its

own academic specialties, professional teams and famous brands.

It has also been dedicating itself to providing quality books for

readers at all levels, to the accumulation and popularity of the

broad and profound Chinese culture, and to the intercultural

communication between east and west.

“孙英刚精讲隋唐史”系列
（Sun Yinggang's Lecture on the History of Sui and Tang Dynasties）

ISBN：9787573207661 ISBN：9787573207678 ISBN：9787573208743

1152页 16开 128.00元（每册）

作者：孙英刚（Author: Sun Yinggang）

出 版 社 ：上 海 古 籍 出 版 社（Shanghai Chinese Classics Publishing

House）

该书跳脱了传统以政治史为主线的写法，选取各色政治军事事件中

的代表性人物，从丰富的维度，如家族网络、宗教信仰、地域特性等，介绍

了隋唐统治阶层与其国家性格的形成。每册书分十个章节，主要按照时

间顺序，精选重要历史节点、历史人物论述考辨。全书既保留原始文献

材料，又增加作者精彩解说，可以让读者有选择地进行阅读。

This book breaks away from the traditional focus on political history

and selects representative figures from various political and military events. From rich dimensions such as family networks, religious beliefs and

regional characteristics, etc., it introduces the formation of the ruling class of the Sui and Tang dynasties and their national character. Each

volume is divided into ten chapters, mainly in chronological order, selecting important historical nodes and historical figures for discussion. The

entire book not only retains the original literature materials, but also adds interesting explanations from the author, allowing readers to read

selectively.

古人的日常礼仪
（The Daily Etiquette of Ancient People）

ISBN：9787573209832

300页 32开 68.00元

作者：曾亦 陈姿桦 著（Author: Zeng Yi, Chen Zihua）

出版社：上海古籍出版社（Shanghai Chinese Classics Publishing House）

中国古代礼仪，作为贯穿国家、社会、家庭的血脉，影响古人日常生活的方方面面。该书讨论以冠、

昏、丧、祭等为核心的古人日常礼仪。作者曾亦教授精研经学20余年，在写作该书时，一方面注重以浅近

的语言叙述古礼的精义，一方面又以历史与哲学的视角将其与当代人生活、西方礼仪比较勾连，对大众深

入了解古礼、转化当代生活具有重要意义。

Ancient Chinese etiquette, as a bloodline that runs through the country, society, and family, influenced

every aspect of ancient people's daily life. This book discusses the daily etiquette of ancient Chinese people,

with crowns, weddings, funerals, and sacrifices as the core. Prof. Zeng Yi has been studying Confucianism for

more than 20 years. When writing this book, on the one hand, they focuses on describing the meaning of

ancient etiquette in simple language, and on the other hand, they compares ancient etiquette with

contemporary life and Western etiquette from a historical and philosophical perspective, which is of great

significance for the public to deeply understand ancient etiquette and transform contemporary life.
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